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Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 17. 4. 2024.

3. Vyjádření se k záměru předložit žádost o akreditaci bakalářského studijního programu

Aplikovaná geoinformatika.

4. Vyjádření se k záměru předložit žádost o akreditaci bakalářského studijního programu

Aplikovaná chemie.

5. Vyjádření se k záměru předložit specifickou žádost o akreditaci bakalářského studijního

programu Chemie a toxikologie na dostudování.

6. Informace o čerpání rozpočtu fakulty na 1. čtvrtletí tohoto roku.

7. Různé

a. Jednání o změnách o udílení stipendií.



Zahájení: 13.02

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 12 z 15 členů.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP, členů vedení PřF

UJEP a hostů.

1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl navrhl doplnění programu o bod Jednání o změnách o udílení

stipendií a následně vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání

a k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 17. 4. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne

17. 4. 2024.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

3. Vyjádření se k záměru předložit žádost o akreditaci bakalářského studijního programu
Aplikovaná geoinformatika.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl předal slovo proděkanu pro studium Švecovi. Ten upřesnil, že tato

žádost je žádostí o prodloužení akreditace, neboť je tento program v současné době již

uskutečňován, a to ve spolupráci s FŽP UJEP a jeho garantem je přítomný doc. Ing. Jan Pacina,

Ph.D.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu a vybídl doc. Ing. Jana Pacinu, Ph.D.

k doplnění.

Doc. Ing. Pacina, Ph.D. dodal, že žádost o prodloužení akreditace je podávána relativně brzy

od minulé akreditace, a to z toho důvodu, že i po tak krátké době (3 letech) byly podchyceny

nedostatky (struktura předmětů, návaznost mezi předměty apod.). Roste počet zájemců o studium

tohoto programu, což je mimo jiné dáno i unikátností nabídky studia tohoto programu v

kombinované formě (alternativa je až VŠB v Ostravě). Minulý rok se podařilo získat akreditaci na

navazující magisterské studium Environmentální geoinformatika, univerzita tedy nabízí komplexní

vzdělání v tomto oboru.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal, o kolika studentech se bavíme, jak moc je daný obor

populární. Doc. Ing. Pacina, Ph.D. mu odpověděl, že v tuto chvíli je z kapacitních důvodů výuky

nastavené maximum počtu přijímaných studentů na 40 studentů prezenční a 40 studentů



kombinované formy studia s tím, že minulý rok se podařilo tuto kapacitu naplnit. Na další

akademický rok je v tuto chvíli přihlášeno 33 studentů do prezenční a 13 studentů do kombinované

formy studia, tyto počty vzrostou po druhém kole přijímacího řízení.

Předseda AS PřF Přibyl poděkoval a pro absenci dalších dotazů vyzval přítomné senátory

k hlasování

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 2, písm. a) zákona o vysokých školách

vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu bakalářského studijního programu Aplikovaná

geoinformatika po zapracování připomínek senátorů.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

4. Vyjádření se k záměru předložit žádost o akreditaci bakalářského studijního programu
Aplikovaná chemie.

Slovo dostal proděkan pro studium Švec. Ten popsal, že tento studijní program je nástupcem

současně uskutečňovaného studijního programu Chemie a toxikologie. I vzhledem k postupné

změně vědeckého zaměření katedry chemie, dochází v tomto studijním programu k odklonu od

toxikologie a tíhne více k chemii, toxikologie se vyučuje na FŽP. Druhým důvodem, proč se

katedra chemie rozhodla k tomuto kroku, je stejnojmenné navazující magisterské studium, které

bylo akreditováno před dvěma lety. Též toto rozhodnutí podpořil vývoj trhu práce, který je v tomto

regionu zaměřen na chemický průmysl.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu.

Senátorka Škvorová, zástupkyně katedry chemie, dodala, že byla snaha vyhovět

požadavkům Ústeckého kraje, ve kterém je značný počet chemicky zaměřených firem. V

programu je začleněna i spolupráce s chemickými firmami, aby studenti přišli již v době studia do

kontaktu s tímto prostředím (praxe, závěrečné práce, exkurze apod.).

Senátor Fišer popsal prostor k zatraktivnění popisu oboru, zejména v oblasti programování.

Senátorka Škvorová odpověděla, že součástí studijního programu jsou i kurzy např. pro práci s AI

a dalšími programy zaměřené na využití technologií. Zároveň dodala, že v navazujícím

magisterském studiu si studenti budou moci vybrat, budou-li pokračovat se zaměřením na

laboratorní činnost nebo na počítačové modelování a simulace.

Senátor Pařez se zeptal, jestli obor Chemie a toxikologie zanikne. Senátorka Škvorová mu

odpověděla, že po dostudování studentů, kteří tento obor studují, obor utichne.

Děkan Varady dodal, že navazující studium toxikologie bylo v minulosti převedeno na FŽP

a je na ní, jestli si časem k tomu udělá bakalářský obor.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 2, písm. a) zákona o vysokých školách

vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu bakalářského studijního programu Aplikovaná chemie po

zapracování připomínek senátorů.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)



5. Vyjádření se k záměru předložit specifickou žádost o akreditaci bakalářského programu
Chemie a toxikologie na dostudování.

Slovo dostal proděkan pro studium Švec. Aby aktuálně studující a studující, kteří budou přijati

v letošním přijímacím řízení (akreditace tohoto programu končí příští rok), mohli dostudovat, je

podávána tato žádost na umožnění dostudování. Žádaný termín je maximální doba studia pro

studenty, kteří budou zapsáni do studia v letošním přijímacím řízení. Tato žádost bude na NAÚ

zaslána až po ukončení druhého kola přijímacího řízení, tedy přelom září a října.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu a sám se zeptal, jaké jsou možnosti

studentů, kteří budou dostudovávat tento program, budou-li muset, v případě zájmu, přejít na

navazující magisterský program na FŽP nebo budou moci pokračovat na PřF v navazujícím

programu Aplikovaná chemie. Proděkan Švec odpověděl, že navazující magisterský program

Aplikovaná chemie je otevřen všem, kdo se během doby svého bakalářského studia setkával

s chemií. Konkrétně studenti připravovaného bakalářského programu Aplikovaná chemie nebo

současného Chemie a toxikologie, ale také studenti studující bakalářský program, který má chemii

ve sdruženém programu.

Senátorka Škvorová dodala, že již v současné době jsou studentky, které vystudovaly

bakalářský program Chemie a toxikologie, a teď studují navazující magisterský program

Aplikovaná chemie a zároveň jsou studenti, kteří přešli na navazující magisterský program na FŽP.

Usnesení: AS PřF UJEP v souladu s § 27, odst. 2, písm. a) zákona o vysokých školách

vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu bakalářského studijního programu Chemie a toxikologie po

zapracování připomínek senátorů.

hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

6. Informace o čerpání rozpočtu fakulty za 1. čtvrtletí tohoto roku.
Slovo dostal tajemník PřF Lauterbach. Na začátku zmínil, že alikvotní část roku je 25 %,

čerpání PřF UJEP je na 26 %, tedy čerpání se vyvíjí podle předpokladů. Nízké čerpání bylo ze

strany kateder, k překročení rozpočtu došlo dle plánu z důvodu vzrůstu mzdových nákladů, které i

s odvody dělají zhruba 700 000 Kč, a vyšších cen energií. Dále dodal, že se 1. května 2024 spustil

projekt RUR, mzdových prostředků PřF UJEP nabyde 1. června 2024, čímž se uleví rozpočtu.

Závěrem dodal, že věří, že na konci roku nebude PřF UJEP vykazovat žádnou ztrátu.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl konstatoval, že se k tomuto bodu EKAS nesešla, a tudíž nemá

žádné stanovisko nebo doporučení.

Dále tajemník PřF Lauterbach informoval o tom, že bude žádat o dodatečné schválení

rozpočtové změny ve prospěch PF UJEP za vzájemnou výuku z letního semestru akademického

roku 2023/2024. Rozpočtová změna je ve výši 200 000 Kč. Tento bod bude zřejmě předložen na

řádné zasedání AS PřF UJEP v červnu.

AS PřF UJEP bere na vědomí informace o čerpání rozpočtu fakulty za 1. čtvrtletí tohoto roku.

7. Různé.



Předseda AS PřF UJEP informoval senátory o připravovaných změnách v oblasti stipendií a

otevřel veřejnou debatu na toto téma.

O slovo se přihlásil proděkan Švec. Stipendijní řád se bude novelizovat a chystané změny

by se do této novelizace mohly zahrnout. Zároveň výše stipendijního fondu se za posledních 5 let

snížila z původních 12 mil. Kč na 6 až 7 mil. Kč. Ze stipendijního fondu se mohou vyplácet pouze

stipendia, a to mimořádná, prospěchová, ale také část doktorských stipendií nebo např. sociální

stipendium. Jediným zdrojem financí do stipendijního fondu jsou nyní poplatky za delší studium a

tyto zdroje jsou stále nižší, zároveň ale roste výše vyplácených mimořádných stipendií. Měsíčně

PřF UJEP na mimořádná stipendia přiznává okolo 50 tis. Kč a mohly by se rozdělit do 3 kategorií:

odborná činnost (200 Kč/hod), manuální/organizační práce (150 Kč/hod) a služby studentů v

učebnách (100 Kč/hod). Návrhem je snížit odměny za odbornou a manuální/organizační činnost o

50 Kč/hod. Vedle toho na PřF UJEP jsou k dispozici tutoři, kterým je vypláceno 200 Kč/hod, tato

částka by byla zachována. Dalším návrhem je neudělování mimořádných stipendií za absolvování

s vyznamenáním (bakalářské studium 5 000 Kč, magisterské studium 10 000 Kč). Třetím návrhem

je neudělovat katederní stipendia, která se v minulosti často dublovala se stipendii mimořádnými.

Tyto odměny by mohly být dále vypláceny jako mimořádné stipendium, které navrhne kdokoliv z

katedry, popř. fakulty. Důvodem pro tento návrh je i skutečnost, že katedra obdrží na vyplacení

katederních stipendií částku, jejíž výše je založena na počtu studentů dané katedry. Tudíž studenti

větších kateder mohou být následně honorování vyšší částkou než studenti kateder s menším

počtem studentů, ač by charakter odměňované činnosti byl stejný. Zároveň ubyde administrativa.

Předseda AS PřF UJEP se zeptal, jestli je možno odměnit mimořádným stipendiem

i studenty, kteří jsou úspěšní např. v různých soutěžích, i když jsou prospěchově slabší.

Děkan PřF UJEP Varady odpověděl, že jednou z možností podpory jsou ceny děkana

a jinak pro takovou podporu ten stipendijní fond je.

Senátorka Gloneková sdílela příběh jedné ze studentek, která v současné době pracuje

na diplomové práci a součástí toho je i dosti cestování, které si hradí z vlastních nákladů nebo se

účastní konferencí, a dotázala se, jestli by mohla tuto studentku navrhnout na mimořádné

stipendium.

Proděkan Švec poprosil o uvážlivost, neboť studentů, kteří si vyberou téma závěrečné

práce tak, že kvůli ní hodně cestují, nemusí být málo a děkan PřF UJEP Varady by musel toto

mimořádné stipendium přiznat následně všem.

Předseda AS PřF UJEP rozlišil mezi cestováním za sběrem dat k závěrečné práci

a cestováním na konference pro prezentaci výsledků. Pokládá sběr dat za součást práce, kterou si

daný student zvolil. Potom student i vedoucí práce věděli, do čeho jdou.

Děkan PřF UJEP Varady zmínil jiné nástroje, které jsou k tomu určené, např. studentská

grantová soutěž.

Senátor Pařez se zeptal, jestli by nebylo možné vyplácet studenty, kteří vypomůžou

manuální prací, formou DPP, aby peníze zůstaly na stipendijním fondu. Proděkan pro studium

Švec odpověděl, že taková možnost je, ale stipendijní fond může vypomoci pracovištím, které

takové finanční prostředky nemá.



Senátorka Richterová poznamenala, že jsou studenti schopni v okolí zajistit si brigádu

s odměnou okolo 120 Kč/hod a dotázala se, jestli nebude problém sehnat studenty, kterým spíše

půjde o výpomoc fakultě, i když si mohou přivydělat jinde více. Proděkan pro studium Švec přiznal,

že je to riziko a vyjádřil lítost nad tím, pokud vypomáhat studenti chodí pouze s vidinou přivýdělku.

Senátorka Škvorová sdílela své zkušenosti s využíváním studentů pro výpomoc a zmínila,

že se setkala se studenty, kteří šli vypomáhat i s vědomím, že za to finančně odměněni nebudou.

Proděkanka pro vnější a zahraniční vztahy Herma komentovala, že mimo finanční odměny

si studenti mohou odnést zkušenosti, poznat své organizační schopnosti, poznat nové lidi

a nasbírat kontakty apod. Popsala, že podobnou přidanou hodnotu, pro studenty velice cennou,

jindy a jinde zadarmo nedostanou. Nakonec poděkovala studentům, kteří nepomáhají fakultě

jenom kvůli penězům.

Senátorka Gloneková se zeptala, jestli se nebudou moci využít prostředky ušetřené díky

projektu RUR, např. na DPP studentům, aby se nemusel tolik využívat stipendijní fond. Proděkan

pro studium Švec odpověděl, že je to otázka ke zvážení.

Senátor Pařez se zeptal, jestli je nějaký manipulační prostor v případě, že by PřF UJEP

chtěla zvýšit stipendium doktorandům. Proděkan pro studium Švec odpověděl, že vzhledem k

novelizaci vysokoškolského zákona bude muset být stipendium doktorandům zvýšeno. Prostředky

na to půjdou z dotace a stipendijního fondu. Následně se bude muset spočítat, kolik doktorandů

měsíční prostředky dokáží pokrýt. Pak se nabízí řešení zvýšení počtu doktorandů v kombinované

formě studia, kteří stipendium nepobírají.

Děkan PřF Varady dodal, že Akademie věd ČR má zájem na školení doktorandů

a prostředky na to má, což by pro studenta znamenalo „prezenční“ formu studia a pro PřF UJEP

by byl stipendijně neutrální. V současné chvíli dostává PřF UJEP na každého doktoranda

příspěvek z MŠMT. Kdyby chtěla PřF UJEP vyplatit doktorandům vyšší částku, mimo stipendijního

fondu má ještě možnost zaměstnat doktorandy na DPP, což je ale tlak na jinou rozpočtovou

stránku fakulty.

Proděkan pro vědu a výzkum Zukerstein doplnil, že bude třeba vyplácet doktorandům 1,2

násobek minimální mzdy, ale výše prostředků, které jdou z MŠMT na doktorandy, se nezmění,

tudíž bude třeba do 1,2 násobku minimální mzdy dorovnávat např. ze stipendijního fondu.

Senátor Wilda se zeptal, odkud by šly prostředky v případě sepsání DPP. Děkan PřF

Varady odpověděl, že ze mzdového fondu, z rozpočtu fakulty.

Proděkan pro vědu a výzkum dodal, že pro PřF UJEP je příhodnější vyplácet odměny

formou stipendií, které nejsou na rozdíl od jakéhokoliv pracovněprávního úvazku zatíženy

zdaněním a odvody.

Předseda AS PřF UJEP se dotázal, na kdy je v plánu novelizace stipendijního řádu.

Proděkan pro studium odpověděl, že je plánována na druhou polovinu kalendářního roku. Změny

ale nenastanou s novelizací, ale až později.

Senátor Štofík zmínil vhodnost stanovit si, k čemu mají stipendia sloužit (motivace,

ohodnocení apod.)



Senátor Pařez se zeptal, jaká část prostředků ze stipendijního fondu jde doktorandům

a jaká část studentům bakalářského a magisterského studia. Proděkan pro studium Švec

odpověděl, že v současné době je vypláceno každému doktorandovi 2 000 Kč.

Senátor Pařez upozornil na otevřený dopis zaslaný doc. RNDr. Markem Malým, Ph.D.

směřovaný AS PřF UJEP a zeptal se přítomných senátorů, jestli uvažují o zařazení projednání

reakce do programu červnového zasedání AS PřF UJEP.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl odpověděl, že to může někdo ze senátorů, případně děkan

PřF nebo jím pověřený pracovník předložit jako samostatný bod.

Senátorka Škvorová upozornila na skutečnost, že v daném dopise je přímé vyzvání k

předložení daného bodu na zasedání AS PřF UJEP. Senátor Pařez odpověděl, že lhůta na

zařazení tohoto bodu na červnové setkání AS PřF UJEP stále trvá, ačkoliv není povinností AS PřF

UJEP reagovat na takové výzvy, pokud žádný podnět nebude předložen.

Další body do sekce Různé předloženy nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast.

Ukončení: 14.26

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


